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Folketingets Miljøpolitiske Udvalg
Christiansborg 
1240 København K

Miljøpolitisk Udvalg har i brev af 29. juni 2010 stillet mig følgende spørgsmål 842
alm. del, stillet efter ønske fra Per Clausen (EL), som jeg hermed skal besvare ende-
ligt. 

Spørgsmål 842:

"På baggrund af ministerens udtalelse til Ritzau d. 25. juni 2010 om, at "konferencen 
var større og med langt flere deltagere end ventet", bedes ministeren redegøre for 
hvilke - lavere - forventninger, der var til deltagertallet, samt omfanget af de forvente-
de kreditter."

Svar:

Udenrigsministeriet var ansvarlig for logistikken i forbindelse med afholdelse af 
COP15, herunder også vurderingen af det forventede deltagerantal. Skønnet for del-
tagerantallet blev i samråd med FN’s klimasekretariat UNFCCC løbende revideret i 
forløbet op til COP15. I juni 2008 oplyste Udenrigsministeriet, at UNFCCC estimere-
de deltagerantallet til 12.000-15.000.

Danmark har forpligtet sig til at neutralisere CO2-udledningen forbundet med COP15. 
Udenrigsministeriet har opgjort den samlede udledning til at være 72.374 ton CO2e. 
Heraf hidrører 66.374 ton fra flyrejser. Der vil blive kompenseret for disse flyudled-
ninger ved annullering af CO2 kreditter fra JI- og CDM-projekter. Desuden har Uden-
rigsministeriet opgjort, at udledningen fra hoteller, lokal transport, opvarmning af Bel-
la Center m.v. udgjorde 6.000 ton CO2e. Den lokale udledning er reguleret som en 
del af forpligtelserne i henhold til Kyoto protokollen jf. svaret på udvalgets spørgsmål 
841. 

Med venlig hilsen
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